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Prošlo je nešto više od dvije godine od kako su vam mještani Ivanske dali povjerenje za
vođenje Općine, i to po drugi put. Prije nekoliko dana, 24. lipnja, i Općina Ivanska
proslavila je svoj dan. Što se je sve promijenilo od kako ste dobili mandat za načelnika i
koji su najznačajniji projekti realizirani u prošloj godini? 

  

O promjenama je najbolje pitati stanovnike naše općine, a ako želite moje osobno mišljenje
onda mogu reći  kako su se najveće promjene dogodile u načinu vođenja kao i u organizaciji
rada općine kao javnog servisa svih stanovnika naše općine.

  OPĆINA KAO SAMOPOSLUGA ZA USKI KRUG LJUDI OKO
BIVŠEG NAČELNIKA
  

Naime, rad općine u cijelosti je slika svih nas koji radimo u Općini i Općinskog vijeća, a prije
svih mene kao načelnika. Općina je do ovih izbora bila u svim segmentima svoga rada
zatvorena za javnost i služila je kao samoposluga uskog kruga ljudi oko bivšeg načelnika Šime
Strmote i njegove obitelji. Raspolaganje općinskim novcem nije bilo u interesu mještana općine i
razvojnih projekata već uglavnom zbog stjecanja osobnog bogatstva pojedinaca. Komunalno
poduzeće KOMI d.o.o. propalo je upravo zbog takvog načina rada, a radnici su ostali zakinuti za
plaće nekoliko mjeseci. Doći će skoro vrijeme kada ćemo i javno obznaniti imena i prezimena
ljudi koji kao dužnici komunalnom poduzeću nisu podmirili svoje obveze, a neki su bili čak i
općinski vijećnici, predsjednici mjesnih odbora politički lideri stranke na vlati i slično, to je bio
jedan od važnijih razloga propati komunalnog poduzeća .

  

Upravo u potpuno drugačijem načinu rada najvažnija je promjena koja se dogodila, jer smo rad
općine otvorili u svim segmentima njenog poslovanja. Trošenje Proračunskog novca  usmjeren
je na izradu projektne dokumentacije i izradu projekata koji će pomoći našim stanovnicima u
svakodnevnom životu, izrada i planiranje Proračuna usmjereni su ka razvoju općine i pogledu u

 1 / 9



Fondovi europske unije kao jedina garancija razvoja naše općine

Autor Štefan Brajković
Četvrtak, 09 Srpanj 2015 06:15 - Ažurirano Četvrtak, 09 Srpanj 2015 06:33

budućnost. U svemu tome važno je istaknuti kako je i rad općinskog vijeća usmjeren upravo ka
navedenom cilju, a posebno raduje činjenica da sve sjednice vijeća prate i mediji što do sada
uopće nije bio slučaj. Ne čudi stoga što smo i u anketama Gonga o transparentnosti poslovanja
jedinica lokalne samouprave zauzeli neslavno mjesto na začelju kao jedna od
najnetransparentnijih općina u našoj županiji.

  

Osim navedenog sve sjednice vijeća najavljuju se na našem web s kompletnim materijalima kao
i sve donesene odluke te službeni vjesnik u kome se mogu pronaći svi zapisnici sa sjednica kao
ostali dokumenti i Odluke u nadležnosti mene kao načelnika.

  BROJ JAVNIH MANIFESTACIJA U ORGANIZACIJI OPĆINE VIŠE
JE NEGO UDVOSTRUČEN
  

Doneseno je i nekoliko potpuno novih Pravilnika i Odluka kojih do sada nije bilo, a najvažnije
među njima su Pravilnik o javnoj nabavi te o raspolaganju nekretninama u vlasništvu općine i
posebno ističem nakon gotovo tri godine nerada ponovno smo osnovali savjet mladih u općini
kako bi i na toj formalnoj razini pokazali koliko cijenimo našu budućnost, našu mladost koja će
svojim idejama i neposrednim radom u općinskom vijeću još više doprinijeti kvaliteti rada i
općinskog vijeća i općine u cjelini.

  

Broj javnih manifestacija u organizaciji Općine više je nego udvostručen, a posebno želim
istaknuti organizaciju Božićnog sajma kao i po prvi puta ove godine izložbu uskršnjih pisanica.
Sve to govori u prilog promjenama koje se događaju vrlo četo i na svakodnevnoj razini.

  

Od promjena želim još samo istaknuti i osnivanje novog komunalnog poduzeća koje iako u vrlo
teškim uvjetima sve više pokazuje opravdanost svoga postojanja, a posebno preuzimanjem
odvoza komunalnog otpada na našoj općini za što su mnogi tvrdili kako se to nikada neće
dogoditi. Poduzeće je preuzelo i poslove ukopa na području cijele općine, koje je godinama
radio privatni obrt »Iris« iz Ivanske u vlasništvu Vene Bok bez obzira na činjenicu što je te
poslove trebalo raditi bivše komunalno poduzeće i to prema odluci općinskog vijeća.

  

No, kako se sve radilo na već opisani način nije čudo da su i ukopi rađeni preko privatnika, a
vlastito poduzeće završilo u stečaju.
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Od najvažnijih projekata u protekloj godini spomenuti ću samo nekoliko i to: nastavak izgradnje 
vodovodne mreže u naseljima Babinac, Gornja Petrička, asfaltiranje nerazvrstane ceste u
Kolarevom Selu, asfaltiranje centralne staze na groblju u Ivanskoj, uređenje vodotoka potoka
Ivanska i obnova dva mosta kolnog i pješačkog na istom potoku, postavljanje stolarije na
vatrogasnom domu u Samarici, briga za stare i nemoćne kroz projekt Carstvo mudrosti. Svi
nabrojeni projekti dokaz su kako smo već od početka svoga mandata krenuli s realizacijom
projekata u gotovo svim segmentima svoga rada.

  PLANIRAMO IZRADITI DOKUMENTACIJU ZA NERAZVRSTANE
CESTE U NASELJIMA IVANSKA, GORNJA PETRIČKA I STARA
PLOŠČICA
  

Koji su vam najznačajniji projekti koje namjeravate realizirati u ovoj godini? 

  

Moram reći kako nije moguće na polovini godine govoriti samo o projektima koje namjeravamo
realizirati u ovoj godini jer bi to značilo da do sada nismo radili gotovo ništa. Naime, do sada
smo već realizirali neke od projekata koje smo planirali za ovu godinu. Posebno je značajno
istaknuti projekte nabave novog komunalnog vozila i opreme za naše komunalno poduzeće koje
će uskoro započeti s odvozom komunalnog otpada s područja naše općine, a realiziran je preko
fonda za energetsku učinkovitost, zatim projekt obnove fasade i stolarije na društvenom domu u
Ivanskoj (zgrada općine) također preko fonda za energetsku učinkovitost, certificiranje javne
rasvjete, unutarnje uređenje Dječjeg vrtića Ivančica, kapitalne potpore Ministarstva
gospodarstva sve su to projekti koji su već realizirani. Neki naravno u izvedbenoj fazi , a neki u
fazi sklapanja ugovora s izvođačima koji su bili najpovoljniji u postupku nabave usluga.

  

  

Do kraja godine još planiramo izraditi dokumentaciju za nerazvrstane ceste u naseljima
Ivanska, Gornja Petrička i Stara Ploščica za koje već odabran izvoditelj radova te ih kandidirati
na fond ruralnog razvoja u koliko se raspiše natječaj. Isto tako planiramo i kandidirati projekt
modernizacije javne rasvjete na području cijele općine s ciljem da kroz uštede u potrošnji
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omogućimo još bolju osvijetljenost naših naselja u općini.

  

Jedan od najvećih problema na području Bjelovarsko-bilogorske županije su ceste.
Kakva je situacija s cestama na području općine Ivanska? 

  

Prošao sam sve naše općine i gradove na našoj županiji i moram sa žaljenjem konstatirati da
su ceste na našoj općini najlošije u cijeloj županiji. Moram iskreno reći kako me je pomalo sram
u kakvom su stanju naše ceste, a posebno u južnom dijelu naše općine u naseljima Donja
Petrička, Samarica i Srijedska. Naravno nisu to jedina naselja koja imaju loše ceste, mi još
nažalost imamo naselje Rastovac koje uopće nema asfaltiranu cestu, zatim dio naselja
Paljevine koje nema asfaltiranu cestu, dio Gornja Petrička također, dio naselja Donja Petrička
isto tako. Cesta kroz Križic prema susjednoj općini Štefanje u jako je lošem stanju kao i ceste u
naseljima Paljevine dio Kolarevog Sela te cesta prema Staroj Ploščici. To je slika naših cesta i u
suradnji sa županijom i našim županom gospodinom Damirom Bajsom napravit ćemo
maksimalne napore da se ova slika u vrlo skoro vrijeme promijeni.

  

Ceste u Srijedskoj i Kolarevom Selu u izuzetno su lošem stanju. U kojem periodu
mještani tih sela mogu očekivati obnovu tih cesta, odnosno novi asfalt? 

  

Na ovo pitanje već sam djelomično odgovorio. Objektivan problem je što su to sve županijske
ceste koje treba rješavati županija. Uvjeren sam da će napori koje župan Bajs čini već do kraja
ovog mandatnog razdoblja promijeniti vidno sliku naših cesta na bolje, a i navedene ceste
svakako su dio naših planova.

  

Isto tako, područje općine u prošlo godini zahvatile su i poplave. To je uzrokovalo
zatvaranje nekih prometnica te prometnu izolaciju nekih sela. Što može i što namjerava
učiniti Općina kako bi se to ne bi ponovilo u budućnosti. 

  

Ovo je također vrlo ružna slika s kojom smo se suočavali sve do ove godine. Naime, naši napori
da Hrvatske vode u svoj plan održavanja vodotoka stave i dio vodotoka Srijedske konačno su
uspjeli i već ove godine započela je sanacija vodotoka u dužini od cca. 1,5 km koja će sasvim
sigurno u velikoj mjeri spriječiti poplave na području naše općine. Iduće godine radovi će se
nastaviti te sam uvjeren kako će prijetnje poplava već dogodine bit samo ružne uspomene koje
ćemo gledati na starim fotografijama.
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  SURAĐUJEMO SA SVIMA KOJI NAM MOGU POMOĆI U
REALIZACIJI NAŠIH PROJEKATA
  

Kakva je suradnja između Općine i Bjelovarsko-bilogorske županije? Koliko Županija
može pomoći Općini oko rješavanja problema s cestama?

  

Suradnja sa županijom od prvog dana mandata je izvrsna. Sva naša nastojanja da kroz
zajedničke projekte poboljšamo kvalitetu života na našoj općini ostvaruju se prema
očekivanjima i mogućnostima županije. Nastavak gradnje vodovoda čija je ukupna vrijednost
investicije veća od četiri miliona kuna svakako je najveći projekt koji je u tijeku, no bez obzira na
to županija ulaže i dodatne napore  kako bi se započelo s modernizacijom cesta ali i s dodatnim
ulaganjem u Osnovnu školu dogradnjom učionica koje bi osigurale jedno smjenski rad, zatim
kandidiranjem projekta fasade na zgradi osnovne škole kao i drugi projekti koji su od
zajedničkog interesa. Kao što je bilo prošlogodišnje organiziranje izbora Najuzornije žene
županije i Hrvatske koje smo zajednički organizirali ili ovogodišnje partnerstvo u projektu
Carstvo mudrosti koji je namijenjen brizi za stare i nemoćne na našoj općini, a nositelj naša
Udruga umirovljenika. Sve navedeno govori u prilog činjenici kako je suradnja sa županijom
dosita izvrsna.

  

Surađujete li s Regionalnom razvojnom agencijom Bjelovarsko-bilogorske županije?
Imate li pripremljenih projekata prema fondovima europske unije? 

  

Surađujemo sa svima koji nam mogu pomoći u realizaciji naših projekata pa tako i s
Regionalnom razvojnom agencijom naše županije i moram reći da u tome imamo samo
pozitivna iskustva. Što se pripreme projekata tiče na tome intenzivno radimo i za iduću godinu
ćemo imati barem deset projekata spremnih za kandidiranje prema EU fondovima. Do jeseni
očekujemo izradu projektne dokumentacije za dio nerazvrstanih cesta za koje smo već odabrali
izvođače, a ostatak ćemo vjerojatno morati prebaciti u planove za iduću godinu.

  

Naša temeljna odrednica, kao što sam na početku već istaknuo, jesu fondovi europske unije
kao jedina garancija razvoja naše općine, prema tome do kraja mandata sigurno će biti
pripremljeno dovoljno projekata za iduće najmanje dvije godine, jer mi na žalost nismo bili te
sreće prilikom preuzimanja vlasti u općini da nas dočekaju gotovi projekti. Budućnost naših
stanovnika je u Europi i njenim izvorima financiranja i naši mještani mogu biti sigurni da ćemo
zajedno sa njima tu budućnost dočekati spremni i od nje uzeti maksimum u okvirima našim
mogućnosti. Jedini za sada limitirajući faktor je novac za sufinanciranje projekata i izradu
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projektne dokumentacije, no mi smo spremni i kreditno se zadužiti kako bi taj nedostatak
otklonili i pripremili što je moguće više projekata koji su potrebni našim mještanima u osiguranju
egzistencije i boljih uvjeta života.

  

Jedna ste od rijetkih općina koja nema industrijsku zonu. Zbog čega je to tako? Značili to
da u Općini ne brinu za poduzetnike? U kavom je stanju gospodarstvo u općini Ivanska? 

  

Točno je da industrijsku zonu nemamo osim u prostornom planu, a zašto je to tako morali biste
pitati moga prethodnika. Kako god to izgledalo patetično, danas sam mu zahvalan na tome što
nemamo industrijsku zonu jer bi kao i mnoge druge vjerojatno bila prazna i neiskorištena.
Smatram da ovako male jedinice lokalne samouprave trebaju težiti pojedinačnim manjim
projektima vezanim na malo i srednje poduzetništvo i da ulaganje u poslovne ili industrijske
zone osim u iznimkama nije isplativo.

  PITANJE TERITORIJALNOG USTROJA APSOLUTNO JE
POLITIČKO PITANJE
  

Ima li u Hrvatskoj, odnosno u Bjelovarsko-bilogorskoj županiji previše općina? Mislite li
da bi možda neke trebalo pripojiti većim općinama ili ne? 

  

To su u današnje vrijeme vrlo popularne teme za političke predizborne kombinacije. Davati
odgovor na ovo pitanje, a pri tome ne izvršiti kompletnu analizu rada općina njihovih prednosti i
nedostataka kao i prilika i prijetnji bilo bi vrlo neodgovorno. Danas je nažalost vrlo četo polemika
 o tome pitanju na nivou cijele Hrvatske, neodgovorni pojedinci razbacuju se izjavama koje
uglavnom služe kao probni baloni strankama na vlasti, ali isto tako i kao pogodne teme za
skretanje pozornosti s vrućih gospodarsko-socijalnih problema koji najviše muče sve građane
lijepe naše.

  

Već sam jednom rekao svoje skromno mišljenje o tome pa ću ga i ovaj puta ukratko ponoviti.
Pitanje teritorijalnog ustroja apsolutno je političko pitanje, a najmanje ekonomsko. Obzirom na
činjenicu da je politika u ranim devedesetim odlučila provesti ovakav teritorijalni ustroj, promjena
istog dogodit će se na istovjetan način, a ja sam mišljenja kako će se to dogoditi samo ako nas
na to primora Europska komisija. Sve drugo u čiste špekulacije i kao što sam rekao koriste se u
dnevno političke svrhe. O detaljima kao i mogućim scenarijima u slučaju promjena ne bih
nagađao.
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  POČINJEMO S PRIKUPLJANJEM DOKUMENTACIJE ZA
REKONSTRUKCIJU STARE MLINICE I KUPALIŠTA
  

Koje su najznačajnije kulturne manifestacije u općini i po čemu su one posebne te zbog
čega bi ih trebalo posjetiti? 

  

Najznačajnije kulturne manifestacije su svakako obilježavanje Dana župe i Dana naše Općine
sv. Ivana Krstitelja koji je idealna podloga za razvoj turističke ponude i općine i županije. Uz to
svakako je Numi rock festival (NRF) koji je posebnost cijele županije kao jedinstveni festival
rock glazbe. Naša Nezavisna udruga mladih kao već više godišnji organizator organizira
ljubiteljima rock glazbe izniman događaj takve vrste. Dani kazališta koji se održavaju u mjesecu
siječnju sasvim sigurno prepoznatljiv su kulturni događaj u našoj općini također u organizaciji
Nezavisne udruge mladih. Dani Đure Sudete koji se održavaju u mjesecu travnju također su
prilika da kulturna događanja postanu zanimljiva i gostima izvan naše općine. Božićni sajam kao
jedna vrsta posebnosti u kulturnim događanjima prilika su da i mještani naše općine kao i brojni
gosti iz drugih krajeva budu dio zajedništva u blagdanskom ozračju nadolazećeg Božića te da
kroz druženje svake adventske nedjelje i prigodne programe koje pripremaju naš Dječji vrtić i
Osnovna škola nadolazeće božićne blagdane učine još svečanijima i radosnijima i sebi i svojim
bližnjima, a organizator manifestacije Odbor za kulturu i prosvjetu pobrine se i za mnoga
iznenađenja kao i za dobru okrjepu svima koji posjete naš Božićni sajam.

  

  

Poznato je da su u prošlosti u okolici Ivanske bile brojne mlinice. Imali te li u planu
obnoviti koju od njih kako bi povećali turističku ponudu tog kraja, ali i Županije?

  

Upravo je u tijeku čišćenje vodotoka potoka Srijedske koji jednim dijelom protiče kroz naselje
Babinac. Upravo je u tome dijelu vodotoka izgrađena brana uz koju je nekada bila i jedna od
mlinica koje spominjete. U razgovoru s mjesnim odborom Babinac istaknuta je njihova želja da
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se započne s izradom projekta rekonstrukcije stare mlinice i kupališta koje je bilo pokraj nje kao
dodatne turističke atrakcije i ponude ovog kraja. Siguran sam kako će rekonstrukcija mlinice
naići na veliku podršku svih okolnih naselja te sam prihvatio prijedlog mjesnog odbora Babinac i
uskoro će započeti prikupljanje dokumentacije za izradu projekta rekonstrukcije stare mlinice i
okolnog zemljišta.

  VELIKI USPJESI MLADIH MJEŠTANA IVANSKE
  

Općina Ivanska može se pohvaliti velikim uspjesima svojih najmlađih stanovnika. Koji su
to uspjesi i što sve Općina, ali i vi kao načelnik, činite za mlade? 

  

Imamo sreću da nikakva politika ne može zaustaviti mlade ljude u njihovom obrazovanju pa
tako iz godine u godinu i iz naše škole izlazi veliki broj učenika koji svojim radom na svim
poljima postižu rezultate daleko iznad prosjeka. Upravo ova protekla školska godina jedna je od
najuspješnijih u povijesti škole. Naime, osvajanjem prvog mjesta na Državnom natjecanju iz
povijesti i to drugu godinu za redom, učenik osmog razreda Josip Imbrišak upisao se zlatnim
slovima u školsku povijest, ali isto tako i ženska malonogometna ekipa koja je također osvojila
prvo mjesto na Državnom natjecanju.

  

  

Uz navedene koji su svakako perjanice uspjeha tu su još mnogi uspjesi postignuti na
županijskim natjecanjima iz više predmeta zatim uspjesi ostvareni iz vjeronauka, trčanja, lidrana
i slično upotpunjuju sliku uspjeha naše Osnovne škole. To je bio i glavni razlog dodjeljivanja
brončane plakete Općine za postignute izvrsne rezultate u protekloj školskoj godini. Osim
navedenog bogatstvo stvaralaštva i uspjeha pa čak i na međunarodnom planu upotpunio je
Vedran Lukec svojim jednominutnim filmom na svjetskom festivalu jednominutnog filma u
Požegi gdje je njegov film između 400 stotine filmova ušao u uži izbor od 60 odabranih. Ono što
mi kao Općina činimo kako bismo pokazali koliko nam je vrijedno to što mladi postižu izvrsne
rezultate je stalna briga i pomoć Nezavisnoj udruzi mladih, ali i suradnja s našom školom na
svim područjima kao direktna pomoć i školi ali i kroz organiziranje nagradnih izleta kao
simbolične nagrade za postignute rezultate. Osnivanjem savjeta mladih taj njihov utjecaj na
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Fondovi europske unije kao jedina garancija razvoja naše općine
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sveukupni život u općini dobit će na još većem značaju.

  

Zašto bi se netko preselio i odlučio živjeti u Ivanskoj? 

  

Ovo je vrlo složeno pitanje, ali obzirom da su napori koje činimo za budućnost naše općine usko
vezani za poboljšanje uvjeta života i standarda naših stanovnika i sam vrlo često razmišljam što
bi bio dostatan razlog za odluku o životu u našoj općini. Moja je primarna želja da barem
jednom dijelu naših mladih ljudi stvorimo uvjete za ostanak i život na našoj općini. Bez obzira na
to svjestan sam činjenice kako samo novo naseljavanje  i dolazak novih stanovnika daje i realnu
šansu u sprječavanje odumiranja  ovog našeg kraja. Upravo zbog tih saznanja ulažemo i
dodatne napore da sve naše stanovnike povežemo sa svijetom najvećom i najbržom cestom
(bežičnim internetom), ali i da što prije dovedemo vodu i moderniziramo ceste  kako bi naši
mještani mogli raditi u okruženju, a stanovati u našoj općini. Razlog za dolazak i ostanak u
našoj općini je perspektiva koja je uz postojeće prednosti   (potpomognuta područje, niska
komunalna davanja, porezne olakšice, blizina velikih gradova, čist zrak, i gotovo netaknuta
priroda i bogat društveni život svim generacijama) sasvim dovoljna garancija za ugodan
obiteljski život.
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